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Nye lokaler i 
Gunnekær 70
Søndag den 27. november 
flyttede aktive medlemmer alle 
vore møbler og materialer fra 
Kirkesvinget 5 til Gunnekær 70.
Det er AOF, som bor på samme 
adresse, blot i en anden 
bygning, der har stillet lokalerne 
til rådighed.
Det var lidt småt med plads i de 
tidligere lokaler, så partiet er 
megt glad for, at vi nu kan have 
det hele i Gunnekær 70.
Man kommer til de nye lokaler 
fra parkeringspladsen over for 
politistationens parkeringsplads 
gennem porten og så ind til 
venstre. Der ligger også 
hjemmeplejen og andre 
virksomheder på adressen, som 
har mange andre lejere, altså 
både AOF, DUI og 
Socialdemokratiet.
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Leder

Nu må det være slut med at tale om brudte valgløfter, og at 
den nye regering kun har fremsat den blå finanslov. Selvom 
den nye regering har måttet slås med et endnu større 
underskud på statens finanser end den tidligere regering 
havde oplyst, 85 mia. kr., som er blevet til 96 mia. kr. så er 
de rigtig mange gode socialdemokratiske fingeraftryk i den 
nye finanslov, men det er der jo ingen medier, der 
interesserer sig for. Derfor vil jeg her gennemgå en del af de 
virkelig gode reformer, der er kommet ud af den nye 
finanslov, som i det mindste vil blive vedtaget af regeringen 
og Enhedslisten, som i den forbindelse har opført sig 
eksemplarisk. Tak for det.
Der  fremrykkes og igangsættes offentlige investeringer på i 
alt 103,4 mia. i 2012 og 8 mia. kr. i 2013 i veje, jernbaner og 
kystbeskyttelse, skoler og daginstitutioner m.v., sygehuse 
og nyt apparatur mv. almene boliger, vind og omstilling til 
biomasse samt en betalingsring.
Ordningen med ”Kom-i-gang-lån” for iværksættere styrkes 
og forlænges med 150 mill. Kr. i 2012.
Den nuværende praktikpladsindsats forlænges fra 2o11 til 
2012.
Der gives præmie-og bonusaftale på 70.000 kr. for hver 
uddannelsesaftale.
Der bliver mulighed for løntilskud på 30 kr. i timen ind til 
syv måneder for elever i erhvervsgrunduddannelsen. Der 
bliver 1950 flere praktikpladser i kommuner og regioner og 
250 ekstra praktikpladser i staten samt 1500 ekstra 
skolepraktikpladser. 
Der kommer yderligere sociale klausuler om praktikpladser 
ved udbud af offentlige opgaver samt forsøg med 
praktikpladscentre i erhvervsskolerne.
Afskaffelsen af fattigdomsydelser og loftet over børne- og 
ungeydelsen medfører en markant forhøjelse af 
rådighedsbeløbet for personer, der modtager de særligt 
lave ydelser inden for kontanthjælpssystemet. 
For en enlig modtager af starthjælp kan de nye regler 
medføre en forøgelse af det årlige rådighedsbeløb på ca. 
27.500 kr. i 2012. For et par på starthjælp med 3 børn kan 
det årlige rådighedsbeløb stige med ca. 47.000 kr. i 2012. 
Afskaffelsen af loftet over børne- og ungeydelsen medfører, 
at rådighedsbeløbet kan stige med ca. 49.000 kr. i 2013. 
For et par på kontanthjælp uden børn, der er omfattet af 
kontanthjælpsloftet, kan de nye regler medføre en forøgelse 
af det årlige rådighedsbeløb på ca. 19.000 kr. i 2012. For et 
tilsvarende par på kontanthjælp med 3 børn kan 
rådighedsbeløbet blive forøget med ca. 27.000 kr. i 2012 og 
29.000 kr. i 2013. 
På arbejdsmarkedsområdet vil man se på mulighederne for 
styrket håndhævelse af krav til udenlandske virksomheder, 

herunder muligheder for indførelse/udvidelse af adgang til 
at udstede administrative bøder. Desuden skal kontrollen 
af, om udenlandske virksomheder reelt er etablerede i 
hjemlandet, skærpes.
 Der kommer en midlertidig forlængelse af 
dagpengeperioden med 1⁄2 år for alle forsikrede ledige, 
som opbruger dagpengeretten i 2. halvår 2012, dog således 
at den samlede dagpengeperiode ikke kan overstige 4 år. 
Den midlertidige forlængelse vil således også omfatte 
forsikrede personer, der er blevet ledige efter 1. juli 2010, 
hvilket er en udvidelse i forhold til regeringens 
finanslovsudspil. 
Desuden skal vilkårene  forbedres for ledige, blandt andet 
gennem bedre muligheder for uddannelse og 
opkvalificering samt en bedre aktivering, som bringer 
ledige i job. 
Ledige skal hjælpes med en meningsfuld, helhedsorienteret 
og effektfuld indsats, hvor opkvalificering og jobfocus ikke 
må overskygges af unødvendige og ufleksible regler samt 
standardiserede tilbud. 
Flere uddannelsesrettigheder til ufaglærte og faglærte. Løft 
af 6 ugers selvvalgt uddannelse.
Prisloftet over 6 ugers selvvalgt uddannelse betyder, at 
nogle ledige ikke har mulighed for at tage især AMU-
kurser, som ellers kan hjælpe dem i beskæftigelse. Faglærte, 
ufaglærte og ledige med forældet uddannelse skal have 
mulighed for at tage selvvalgt uddannelse, som kan hjælpe 
dem i arbejde uden at skulle være begrænset af et prisloft. 
Prisloftet afskaffes for alle kurser til og med 
erhvervsuddannelsesniveauet, herunder samtlige AMU-
kurser. Desuden styrkes indsatsen for ledige ordblinde og 
læse- og skrivesvage. 
Kontanthjælpsmodtagere skal have mulighed for at holde 
ferie i fem uger.  Der skal iværksættes en styrket indsats for 
at få flere unge i uddannelse og job. Det skal bl.a. ske ved at 
få flere i jobrotation. Flere ledige unge skal blive faglærte 
via voksenuddannelsesordningen. Der skal udformes en 
job-og opklvalificeringspakke til bogligt socialt svage unge, 
og flere dimittender skal have et trainie-forløb.
Endelig vil jeg nævne, at de af den borgerlige regering 
indførte skærpede sanktioner overfor personer på 
kontanthjælp afvikles.
Der er mange andre gode forslag om uddannelse, flere 
pædagoger m.v. Men ingen kan mere påstå, at vi ikke lever 
op til de valgløfter, vi har givet, og vi har haft muligheder 
for at gennemføre.
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I undersøgelsen er der taget 
højde for, at EU stiller nogle 
ret ambitiøse krav om, at vi 
skal øge genanvendelsen af 
papir, metal, plastic og glas 
fra husholdningerne til min. 
50 %. Rødovre skal også 
fremme særskilt indsamling 
af bioaffald til 
genanvendelse. 

På baggrund af 
undersøgelsen og EU's regler 
samt ændrede 
arbejdsmiljøkrav har 
kommunalbestyrelsen 

besluttet, at den fremtidige 
indsamling af affald skal ske 
ved en husstandsindsamling 
af bioaffald, restaffald, papir, 
glas, jern og metal i 3 stk. 2-
delte beholdere ved villaer 
og rækkehuse og separate 
beholdere ved etageboliger. 

Storskrald hver anden uge

Indsamlingen suppleres med 
storskraldsindsamling hver 
anden uge, og indsamling af 
haveaffald i beholdere, hver 
uge i juni, juli og august og 

hver anden uge resten af 
året. Der bliver fortsat 
placeret kuber til papir og 
glas på centrale steder i 
Rødovre, men antallet 
reduceres pga. den øgede 
indsamling ved 
husstandene.Vores 
nuværende skraldeordning 
udløber med udgangen af 
2012 og vi skal derfor lave et 
nyt udbud af 
skraldeordningen, som tager 
højde for EU’s skrappe 
miljøregler for 
genanvendelse af affald. Den 
nye indsamling af affald 
iværksættes fra foråret 2013. 
Inden den nye ordningen 
sættes i gang gennemfører 
Rødovre et pilotprojekt med 
75 frivillige husstande. 

Pilotprojekt
Pilotprojektet skal 
undersøge, hvordan 
husstandene modtager de 
nye beholdere, og hvordan 
inddelingen af beholderne 
skal være. Pilotprojektet skal 
klarlægge borgernes 
spørgsmål. Der bliver 

annonceret efter deltagere i 
pilotprojektet, der 
gennemføres i samarbejde 
Vestforbrændingen, 
Teknisk forvaltning holder 
dialogmøder om den nye 
ordning med 
grundejerforeningernes og 
de almene boligers 
fællesrepræsentationer i 
slutningen af 2011.
Der er ingen tvivl om, at 
ordningen vil være genstand 
for meget opmærksomhed

Ikke så ringe endda
Vi har altid været gode til 
miljø i Rødovre – og det er 
en rigtig fornuftig ordning, 
der virkelig skyder os op i 
den miljømæssige 
bæredygtige elite. 
Tænk engang – at vi med 
den kommende 
affaldsordningen sikrer 
miljøet rigtig gode 
betingelser i mange år frem.
Og tænkt engang, at vi med 
ordningen her efterlader en 
ordentlig kommune til vore 
børn og børnebørn. 
Det er da ikke så ringe og 
egentlig en dejlig følelse – 
der er ingen tvivl om, at den 
socialdemokratiske gruppe 
på Rådhuset er stolt over, at 
vi tør tage ansvaret på os og 
skabe gode miljømæssige 
ordninger i Rødovre

Ny affaldsordning i 2013
Rødovre kommer i den bæredygtige miljø-elite med ny 
affaldsordning fra 2013. Kommunalbestyrelsen har undersøgt, 
hvordan en fremtidig miljømæssig bæredygtig indsamling af 
affald kan foregå i RødovreUndersøgelsen er gennemført i 
samarbejde med konsulentfirmaet, Cowi. 

Kommunal Nyt ved gruppeformand Britt Jensen

Flere unge i ungdomsklubberne 
I foråret vedtog kommunalbestyrelsen kontingentfritagelse i Rødovre Kommunes fem ungdomsklubber (Milestedets 
Ungdomshus, Bybjergets Fritidscenter, Klub 44, Vestvoldens Ungdomsklub og Rødovre Fritidscenter).
Kommunen har registeret antallet af fremmødte i klubberne for at se om kontingentfritagelsen har haft en betydning for 
antallet af unge i ungdomsklubberne.
Registreringen er foregået i uge 37 og 38 i både 2010 og 2011.
Knallertbanen har ikke kunne anvendes i sensommerperioden pga. de store regnmængder og derfor er statistikken for 
knallertbanen ikke anvendelig.
For de øvrige klubber viser statistikken samlet set et højere fremmøde efter kontingentfritagelsen.
Samlet har det gennemsnitlige daglige fremmøde i 2011 været på 180 i 2010 var tallet 155 fremmødte per dag. 
Det giver en samlet gennemsnitlig stigning på 23 %. Ser vi bort fra Vestvoldens Ungdomsklub er den samlede 
gennemsnitlige stigning på 31 % i 2011 ift. 2010, hvilket må siges at være et rigtig flot resultat.
Det er især Klub 44, Milestedets Ungdomshus og Bybjergets Fritidscenter, der har haft store stigninger i fremmøde. 
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Rødovre overtog Rødbo 
fra amtet i forbindelse 
med 
kommunalreformen. 
Det var dengang en tom 
institution, som vi 
ønskede at benytte til 

ældreboliger / 
plejehjemspladser. Det 
viste sig hurtigt, at 
Rødbo var i dårlig stand 
og blev derfor revet ned 
med hensyn på en 
nybygning. 
Byggeriet har stået på i 
et par år og nu står der 

nye flotte, tidsvarende 
ældreboliger klar til 
vores ældre og 
handicappede borgere – 
Rødbo er bygget efter 
den nyeste viden inden 
for ældre- og 

handicapomårdet og 
rummer boliger fordelt 
på to målgrupper: 
Rehabilitetsboliger – 
eller 
genoptræningspladser 
og bofællesskaber for 
psykisk 
udviklingshæmmede.

Tre bofællesskaber
Med Rødbo har vi fået 
tre bofællesskaber til 
psykisk 
udviklingshæmmede 
med 30 beboere.
Boligerne er 1-
rumsboliger med 
handicapindrettede bad 
og toiletforhold. Store 
fælles opholdsrum med 
køkkenfaciliteter. Der er 
udgang til stor 

fællesaltan og haven er 
anlagt til brug for 
udendørs aktiviteter.
Rødbo rummer også 30 
boliger til rehabilitering 
og akutopgaver. Vi har 
sikret os, at vi i perioder 
med større behov end 
30 borgere, kan udvide 

antallet af borgere idet 
boligerne kan rumme 
to senge. Det kan 
være et bedre 

alternativ til 
indlæggelse på en 
overfyldt 
hospitalsafdeling. 
Rehabiliteringsafdelinge
n er ved at flytte fra 
Ørbygård.  
Vi har også fået en 
sundhedsklinik med 
aktiviteter fra 
Sundhedscenteret. Det 
kan fx være skiftning af 
forbindinger.

Rødbo 
er 
bygget 
efter 
almen 

boliglovgivningen – på 
samme måde som 
renoveringen af 
Broparken og Dorthe 
Mariehjemmet. Det har 
kostet i omegnen af 100 
mio. kr. at bygge Rødbo.
Rødbo hedder fremover, 
Slotsherrens Vænge 6.

Rødovre har netop åbnet Rødbo
Så kom dagen endelig 18. november 
2011, hvor vi kunne tage endnu et 
vigtigt skridt i ældrepolitikken – her 
indviede vi Rødbo – det tidligere 
amtsplejehjem.



Kommunal Nyt ved gruppeformand Britt Jensen

Billigere at benytte Vestbadet 

Det bliver fremover billigere at benytte flere af Vestbadets faciliteter.
Vi ændrer prisstrukturen i Vestbadet for i højere grad at være konkurrencedygtig, fordi priserne på fx månedskort til 
motion vil afspejle prissætningen i centre med tilsvarende
faciliteter.
Brugerne af Vestbad ønsker også, at der fremadrettet sker en adskillelse af billet til
hhv. svømmehal og motionscenter. Det sker for, at brugere af motionscenteret ikke skal betale for adgang til svømmehal 
(og omvendt), når man ikke ønsker dette.
De nye priser gælder fra 1. december 2011. Se også www.vestbad.dk.

Rødovre første ældrepolitik er fra 2005 
og visionen er - hele tiden at være på 
forkant med udviklingen og de ældres 
behov. For at sikre at politikken 
forbliver visionær og fremadrettet, er 
den nu ved at blive revideret.
Hovedformålet og visionerne er de 
samme, men på flere områder bliver 
politikken pudset af og gjort endnu 
mere skarp. 
Ældrepolitikken består af en bred vifte 
af målsætninger fordelt på otte 
indsatsområder. Hvert år gøres der 
status på politikkens målsætninger, og 
der udarbejdes handleplaner for 
konkrete udviklingsområder.

De otte indsatsområder er:

• Information, råd og vejledning
• Forebyggelse og sundhed
• Aktiverende hjælp i fokus
• Borgere med demens
• Ældre med behov for 

behandling, rehabilitering, 
pleje og omsorg

• De frivillig på ældreområdet
• Bolig og byrum
• Personalet er en vigtig 

ressource.
• Den væsentligste ændring er, 

at demensområdet er 

medtaget som et 
indsatsområde i politikken. 

Som konsekvens af den nye struktur 
nedlægges den ældrepolitiske 
følgegruppe. I stedet sendes 
handleplanerne i høring hos 
Seniorrådet og Handicaprådet, som ad 
den vej får mulighed for at gøre deres 
indflydelse gældende. Hvilket de to 
råd har udtrykt opbakning til. 
Ændringerne i ældrepolitikken er 
netop sendt i høring hos Seniorrådet, 
Handicaprådet, de frivillige foreninger 
på ældreområdet og i Ældre- og 
Handicapafdelingens 
medarbejderudvalg. Det er skønt, at vi 
hele tiden er med helt fremme og har 
fokus på de store velfærdsområder, der 
har betydning for den enkelte borger.

Revision af ældrepolitikken i Rødovre
Ældrepolitikken består af en bred vifte af 
målsætninger fordelt på otte indsatsområder. Hvert år 
gøres der status på politikkens målsætninger, og der 
udarbejdes handleplaner for konkrete 

http://www.vestbad.dk
http://www.vestbad.dk
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Bynet 2018 har til formål at 
forbedre samspillet mellem 
bus, S-tog og metro for at øge 
brugen af den kollektive 
trafik. 
Bynet 2018 betyder både en styrkelse 
af Flintholm Station som 
trafikknudepunkt, og giver også 
mulighed for en busbetjening 
gennem Rødovre til Flintholm 
Station og metroforbindelsen.
Ændringerne betyder konkret for 
Rødovre, at der oprettes en ny A-
buslinie (linje 9A), der skal køre fra 
Glostrup Station via Rødovre 
Centrum til Flintholm (metro), 
Frederiksberg og Christianshavn 
(Operaen).
Ændringerne får konsekvenser for 
de fleste buslinjer i Rødovre med 
omlægninger og justering af 
tidsintervaller. 

Buslinie 15 nedlægges
Den største ændring er, at buslinje 15 
nedlægges helt (også i København), 

fordi andre buslinjer overtager 
betjeningen. I Rødovre overtager bus 
132 ruten til Tingbjerg. Der vil ikke 
længere være en direkte bus fra 
Rødovrevej til indre by.
Det har været Movias mål ikke at 
lave for store ændringer i busnettet i 
Rødovre. Dette er opnået ved, at 
flere linjer internt i kommunen er 
bundet sammen med nye linjer 
(dermed nye linjenumre). 
Alle veje i Rødovre, der har 
busbetjening i dag, vil også fremover 
have busbetjening. Busnet Flintholm 
vil ikke medføre at nogle 
busstoppesteder i Rødovre bliver 
nedlagt. 
Der er ingen ændringer for busserne 
161,166,142, 21, 22, 200S og 
servicebussen (848), hverken i 
frekvensen eller linjeføringen.
Islevborgerne (fra Viemosevej og 
Slotsherrensvej) vil få en 
busforbindelse til Metro og
trafikknudepunkt Flintholm, som de 
ikke har i dag.

Ændret busbetjening i 2013

Man kan synes om det eller lade være, men 
det ændrer intet ved, at folkeskolen er blevet 
en af de vigtigste arenaer i dansk politik 
anno 2011. Det er i høj grad her, kampen om 
Danmarks fremtid finder sted.  

- Skal vi have en skole for hele 
livet eller bare en skole for 
erhvervslivet ?

- Skal skolen fungere som en 
social sorteringsmekanisme, 
eller skal den understøtte 
kampen for lighed? 

- Skal den opvoksende 
generation opdrages til at 
være sig selv nok eller til 
fællesskab? 

Det er sådanne debatter, vi forsøger at sætte 
ramme om i Socialdemokratisk Skoleforum 
– i dialog med vores skolepolitikere på 
Christiansborg. Vi opfordrer alle 
skolepolitiske  interesserede medlemmer af 
Socialdemokraterne til at melde sig ind og 
gøre deres synspunkter gældende. Kig ind 
på vores hjemmeside 
www.socialdemokratiskskoleforum.dk . 
Kontakt formand Niels Chr. Sauer 
(ncsa@dlf.org)  for spørgsmål og kasserer 
Helge Petersen for indmeldelse 
(mail:Helge.Petersen@skolekom.dk  ) 

Bliv medlem af socialdemokratisk skoleforum

http://www.socialdemokratiskskoleforum.dk
http://www.socialdemokratiskskoleforum.dk
mailto:ncsa@dlf.org
mailto:ncsa@dlf.org
mailto:Petersen@skolekom,.dk
mailto:Petersen@skolekom,.dk


Nyt initiativ

Mandagscafé
Er et nyt medlemstilbud til alle, der interesserer sig for samfundsforhold.

Den første mandag i februar, marts og april 2012 startes en række cafémøder, hvor interessante 
personer kommer og deler ud af deres viden på bestemte områder.

Samtidig omdannes et af mødelokalerne i AOF Rødovre Gunnekær 70 til et cafémiljø, hvor 
der fra 13.00 til 15.00 serveres kaffe/te og hjemmebagt kage for en tier.

Hvis ideen slår an påtænkes yderligere 2 møder i efteråret 2012 og 3 i foråret 2013.

Aktiviteten er for medlemmer, men det er i orden at tage en gæst med. Der er ingen tilmelding – 
bare mød op.

Mandag d. 6. februar 2012 kl. 13.00 til 15.00:

Tidligere energiminister, minister for udviklingsbistand og 
Kommissær i EU for udviklingsbistand Poul Nielson viser 
lysbilleder og fortæller om et officielt besøg i Butan, hvor han fik 
lejlighed til at hilse på den daværende konge og hans familie.

Mandag d. 5. marts 2012 kl. 13.00 til 15.00:

Velkommen på Borgen!
Mette Reissmann fra Valbykredsen fortæller om skiftet fra politisk 
ordfører i Københavns Borgerrepræsentation til nyvalgt 
folketingsmedlem.

Mandag d. 2. april 2012 kl. 13.00 til 15.00:

Hvordan arbejder de i Region Hovedstaden?
Hanne Andersen fortæller om sine arbejdsopgaver som 
regionsrådsmedlem.
Hanne er medlem af Region Hovedstadens underudvalg for psykiatri- 
og handicapområdet.

--Og så gi’r hun nok en lille sang.

Arbejdsgruppen bag initiativet er Karen Nilsson, Preben Rølling, Kirsten Ærø, og vi glæder os 
rigtig meget til at komme i gang.
 



Så flytter vi igen, igen
Det er ikke mere end et halvt år 
siden vi måtte flytte ind i nye 
lokaler, fordi kommunen havde 
opsagt de lejede lokaler i 
Gunnekær 28, hvor vi havde til 
huse i gavlen på 1. sal op ad en 
meget stejl trappe.
Ved hjælp af kommunaldirektør 
Per Ullerichs lykkedes det os at 
finde nogle nye lokaler, fordi en 
hjemmehjælpsgruppe skulle flytte 
ud af deres lokaler på 2. sal over 
plejehjemmet Engskrænten på 
adressen Kirkesvinget 5 på 56 m2. 
Igen var der mange trapper op, 
dog ikke så stejle som i Gunnekær 
28. Dertil kom, at vi måtte have 
“lager”, alle vore materialer m.v. 
hos AOF, fordi der ikke var plads 
til dem i lokalerne på Kirkesvinget 
5.
Lejekontrakten havde en 
opsigelsesperiode på tre måneder, 

og den benyttede vi os af, da AOF i 
sommer flyttede ind i nye lokaler i 
Gunnekær 70.
Ud over den bygning, som AOF 

flyttede ind i og indrettede til dejlige lyse lokaler, havde AOF også lejet en villa-lignende bygning på 140 m2, som vi 
blev tilbudt at flytte ind i. Her er der også blevet plads til lokaler til DUI, som vi havde boende i Gunnekær 28, men som 
måtte flytte ud, da vi flyttede til Kirkesvinget, fordi der her ikke var plads til dem.
Nu har vi så alt under ét tag, samtidig er der en have til, som vi planlægger at lave nogle arrangementer i til sommer.
Vores nye lokaler har allerede været i brug i forbindelse med folketingsvalget, hvor vi uddelte materialer til vore dejligt 
flittige omdelere.
Endnu er lokalerne ikke færdigindrettede, men vi flyttede ind søndag den 27. november, hvor nogle aktive 
socialdemokrater flyttede vort inventar til Gunnekær 70.
Vores bestyrelseslokale er så stort, at vi udover at holde bestyrelsesmøder også kan holde medlemsmøder her, ligesom 
vore arbejdsgrupper kan benytte lokalerne.

Meld jer til vores
politiske grupper
 Som bekendt har vi nu i 
flere år arbejdet med 
politiske arbejdsgrupper, 
som følger de politiske 
grupper i 
kommunalbestyrelsen.
I grupperne diskuteres 
politik,på de enkelte 
områder og kommer med 
forslag om medlemsmøder.  
Grupperne står også for at 
udarbejde emner til vores 
kommunale 

arbejdsprogram.
Er man interesseret i at stille 
op til kommunalbestyrelsen 
er den en god idé at melde 
sig til, idet vi ofte finder 
kandidater i de politiske 
grupper.
Hver gruppe har en 
tovholder udpeget af 
bestyrelsen og tilknyttet til 
hver gruppe er et 
kommunalbestyrelsesmedle
m, så grupperne har direkte 
kontakt til det 
kommunalpolitiske system. 
Alle grupperne har 

tilknyttet formanden  eller 
en næstformand for de 
enkelte kommunale udvalg.
Er man interesseret i at være 
med i en af de politiske 
arbejdsgrupper så kan i 
tilmelde jer hos de enkelte 
tovholdere:
Børne-og skolegruppen: 
Finn Jørsby, telefon 
22911720 e-mail: 
joersby@webspeed..dk
Miljø-og teknikgruppen: 
Dorte Hildebrandt telefon 
36724993 e-mail: 
dortehildebrandt@hotmail.c

om
Kultur-og Fritidgruppen: 
Jan Hylleborg telefon 
36722984 e-mail: 
jan_hylleborg@hotmail.com
Social-og 
Sundhedsgruppen: Kirsten 
Ærø telefon 36411860 e-
mail: kirsten-finn-
aeroe@kabelmail.dk
Beskæftigelses-gruppen: 
Dan Larsen telefon 
36418301 e-mail: 
danlarsen51@gmail.dk

Sådan ser det nye bestyrelseslokale ud lige efter indflytningen. Bagved har DUI lokaler, 
ligesom der er et køkken og endnu to større lokaler til faner og materialer køleskab, 
opvaskemaskine m.v.
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Kongres

Selvom	  dette	  års	  kongres	  kun	  
var	  en	  dag	  i	  Århus,	  så	  kan	  vi	  
fem	  delegerede	  fra	  Rødovre	  
skrive	  under	  på,	  at	  det	  var	  en	  
af	  de	  bedste	  kongresser,	  vi	  har	  
været	  med	  til	  i	  mange	  år.
Vi	  >ik	  en	  god	  beretning	  fra	  
Helle	  Thorning	  Schmidt,	  gode	  
indlæg	  fra	  ministrene	  om	  
deres	  respektive	  planer	  for	  
nye	  lovforslag.	  Med	  andre	  ord	  
så	  >ik	  vi	  en	  masse	  svar	  på,	  
hvad	  vores	  parti	  vil	  arbejde	  
for	  de	  kommende	  >ire	  år.	  De	  
første	  skridt	  er	  allerede	  taget	  
med	  den	  nye	  >inanslov.

Helles	  tale
Her	  bringer	  vi	  et	  lille	  uddrag	  
af	  Statsminister	  Helle	  
Thorning	  Schmidts	  
åbningstale:
Socialdemokraterne	  er	  
tilbage.	  Efter	  10	  år	  med	  VKO-‐
>lertal.	  Efter	  10	  år	  hvor	  
opsving	  og	  fælles	  velstand	  
blev	  soldet	  op.	  Og	  efter	  10	  år	  
hvor	  Pia	  Kjærsgaard	  
bestemte,	  hvad	  der	  var	  dansk,	  
og	  hvad	  der	  var	  forkert,	  har	  
Danmark	  har	  fået	  en	  ny	  
socialdemokratisk	  ledet	  
regering.	  Og	  med	  den	  nye	  
regering	  har	  Danmark	  fået	  en	  
ny	  retning.En	  retning	  hvor	  
fællesskab	  og	  frihed	  går	  hånd	  
i	  hånd.	  Hvor	  mennesker	  er	  
lige	  meget	  værd,	  uanset	  hvor	  
de	  kommer	  fra.	  Hvor	  ansvaret	  
for	  økonomien	  atter	  er	  i	  
højsædet.	  Og	  hvor	  ingen	  lades	  
tilbage,	  bare	  fordi	  de	  ikke	  
nåede	  med	  i	  første	  omgang.	  
Danmark	  har	  fået	  en	  regering,	  
som	  vil	  slås	  for,	  at	  børn	  ikke	  
vokser	  op	  i	  fattigdom.	  Og	  
derfor	  som	  en	  af	  vores	  første	  
handlinger	  afskaffer	  
fattigdomsydelserne.	  
Danmark	  har	  fået	  en	  regering,	  
som	  klart	  og	  tydeligt	  siger,	  at	  
vi	  ikke	  vil	  sende	  børn	  i	  
fængsel,	  og	  derfor	  hæver	  den	  
kriminelle	  lavalder.	  
Vi	  har	  fået	  en	  regering,	  som	  
tror	  på	  forebyggelse	  og	  den	  
frie	  og	  lige	  adgang	  til	  
sundhed.	  Som	  tror	  på,	  at	  unge	  

kvinder	  skal	  kunne	  blive	  
vaccineret	  mod	  
livmoderhalskræft	  uanset	  
pengepungens	  størrelse.	  Og	  
som	  derfor	  gør	  vaccinationen	  
gratis.	  

En	  regering	  der
vil	  gøre	  en	  forskel
Kort	  sagt.	  Danmark	  har	  fået	  
en	  regering,	  som	  vil	  gøre	  en	  
forskel.	  Vi	  har	  fået	  en	  
regering,	  som	  bygger	  på	  klare	  
værdier	  som	  frihed	  for	  den	  
enkelte,	  fællesskab,	  lige	  
muligheder	  for	  alle,	  respekt	  
og	  tolerance.	  En	  regering	  som	  
handler.	  Og	  kære	  venner:	  Vi	  er	  
først	  lige	  begyndt.	  Der	  er	  så	  
meget,	  vi	  skal	  udrette.	  
Tænk	  på	  hvad	  vi	  nu	  kan	  gøre	  
for	  de	  unge	  som	  mangler	  et	  
arbejde	  eller	  som	  mangler	  en	  
praktikplads.	  Tænk	  på	  hvad	  vi	  
nu	  kan	  gøre	  for	  de	  børn,	  som	  
er	  så	  a>hængige	  af,	  at	  vi	  
investerer	  i	  dem.	  I	  deres	  
uddannelser	  og	  i	  deres	  
barndom.	  Tænk	  på	  hvad	  vi	  nu	  
kan	  udrette	  for	  de	  af	  vores	  
medborgere,	  der	  har	  så	  ondt	  i	  
sindet,	  at	  det	  trækker	  dem	  
tilbage	  i	  sengen	  om	  morgen	  
og	  ikke	  op	  og	  ud	  af	  døren.	  
Tænk	  på	  hvad	  vi	  kan	  gøre	  for	  
at	  ruste	  Danmark	  til	  at	  møde	  
en	  verden	  i	  forandring.	  Med	  
oprejst	  pande	  og	  en	  udstrakt	  
hånd.	  Og	  ikke	  med	  
grænsebomme	  og	  fordomme.	  

Vil	  virke	  for	  at
fremme	  fællesskabet
Det	  er	  nu,	  vi	  skal	  vise,	  at	  
Socialdemokraterne	  er	  den	  
strøm	  i	  det	  danske	  samfund,	  
som	  virker	  for	  at	  fremme	  
fællesskabet	  og	  skabe	  
muligheder	  for	  alle.	  
Lederskribenterne	  på	  visse	  
morgenaviser	  er	  sure	  over,	  at	  
S-‐SF	  ikke	  >ik	  absolut	  >lertal.	  At	  
de	  inderst	  inde	  håbede	  på,	  at	  
Danmark	  >ik	  en	  regering,	  der	  
var	  lige	  så	  rød	  som	  den	  
rødeste	  af	  mine	  håndtasker.	  
Eller	  om	  de	  bare	  er	  sure	  over,	  
at	  der	  er	  kommet	  en	  ny	  

regering,	  selv	  om	  de	  
anbefalede	  mere	  af	  det	  
samme.	  Jeg	  skal	  ikke	  
kunne	  sige	  det.	  
Først	  bliver	  vi	  kritiseret	  for	  
den	  politik,	  vi	  vil	  gennemføre.	  
Så	  bliver	  vi	  kritiseret	  for	  ikke	  
at	  gennemføre	  den	  til	  punkt	  
og	  prikke.	  Nej,	  det	  er	  lidt	  
svært	  at	  tage	  forargelsen	  hos	  
de	  borgerlige	  helt	  alvorligt.	  
Men	  jeg	  vil	  derimod	  gerne	  
sige	  meget	  direkte	  til	  alle	  de	  
mange	  mennesker,	  som	  
stemte	  på	  
Socialdemokraterne:	  S-‐SF	  har	  
ikke	  kunne	  få	  alle	  ønsker	  
opfyldt,	  fordi	  vi	  ikke	  opnåede	  
et	  >lertal	  i	  folketinget.	  Men	  
vælgerne	  ønskede	  det	  sådan.	  
Vælgerne	  sammensatte	  et	  
Folketing	  med	  en	  S-‐R-‐SF	  
mindretalsregering.	  

Vi	  skal	  7inde
et	  7lertal
Det	  betyder,	  at	  vi	  skal	  >inde	  et	  
>lertal.	  Hver	  dag.	  Hver	  gang.	  
Er	  det	  en	  styrke	  eller	  en	  
svaghed?	  Jo,	  det	  havde	  været	  
lettere	  med	  90	  mandater.	  Men	  
var	  det	  ikke	  præcis	  den	  gamle	  
regerings	  tvangsægteskab	  
med	  Dansk	  Folkeparti,	  der	  
førte	  til,	  at	  styrke	  blev	  til	  
magtbrynde?	  Og	  var	  det	  ikke	  
den	  gamle	  regerings	  
overbevisning	  om,	  at	  den	  altid	  
havde	  ret,	  der	  >ik	  den	  til	  at	  
bruge	  gamle	  løsninger	  på	  nye	  
problemer?	  
Svaret	  til	  begge	  spørgsmål	  er	  
entydigt	  ja.	  
Hvis	  I	  synes,	  vi	  har	  slugt	  
kameler,	  så	  vær	  helt	  rolige.	  
Det	  kræver	  god	  appetit	  at	  
være	  socialdemokrat.	  Vi	  
kommer	  til	  at	  træffe	  
beslutninger,	  som	  kan	  måle	  
sig	  med	  de	  sværeste	  i	  vores	  
fælles	  historie.	  Men	  husk	  nu	  
på.	  

Vi	  skal	  søge	  ind7lydelse
Vi	  gør	  det,	  fordi	  vi	  tror	  på,	  at	  
selv	  et	  lille	  skridt	  i	  den	  rigtige	  
retning,	  er	  bedre	  end	  at	  sidde	  
med	  armene	  over	  

kors.	  Vi	  gør	  det,	  fordi	  nålen	  i	  
vores	  indre	  kompas	  altid	  
peger	  mod	  at	  søge	  ind>lydelse	  
i	  stedet	  for	  at	  overlade	  
ansvaret	  til	  andre.	  De	  
udfordringer,	  vi	  står	  foran	  i	  
fællesskab,	  er	  ligeså	  
krævende,	  som	  de	  er	  store.	  
Det	  uddannelsesforspring,	  
som	  Danmark	  tidligere	  har	  
haft,	  er	  blevet	  mindre.	  I	  
verden	  omkring	  os	  satser	  
mange	  lande	  massivt	  på	  
uddannelse.	  Heldigvis	  kan	  vi	  
se	  tegn	  på,	  at	  det	  begynder	  at	  
gå	  den	  rigtige	  vej	  i	  
folkeskolen.	  I	  den	  forgange	  
uge	  >ik	  vi	  at	  vide,	  at	  danske	  
skoleelever	  i	  år	  får	  bedre	  
resultater	  i	  de	  nationale	  test	  
i	  især	  læsning	  og	  matematik.	  
Det	  er	  en	  rigtigt	  god	  nyhed.	  

Æres	  den,	  som	  æres	  bør
Og	  selv	  om	  vi	  har	  haft	  
regeringsansvaret	  i	  over	  en	  
måned,	  ville	  det	  nok	  blive	  
opdaget,	  hvis	  vi	  tog	  æren	  for	  
resultatet.	  Trods	  alt.	  
Nej,	  æres	  skal	  dem,	  som	  æres	  
bør.	  Lærerne,	  som	  har	  givet	  
den	  ekstra	  skalle.	  Forældrene,	  
som	  for	  alvor	  har	  
forstået,	  at	  deres	  børns	  
skolegang	  er	  vigtig	  på	  en	  
anden	  måde	  end	  for	  10	  og	  20	  
år	  siden.	  Men	  også	  
forligskredsen	  bag	  
folkeskolen	  og	  med	  den,	  den	  
forrige	  regering,	  som	  har	  lod	  
og	  del	  i	  de	  opmuntrende	  tal.	  
Jeg	  vil	  ikke	  stå	  i	  spidsen	  for	  en	  
regering,	  som	  går	  i	  så	  lave	  sko,	  
at	  vi	  ikke	  anerkender	  de	  
resultater	  vores	  politiske	  
modstandere	  har	  opnået.	  Det	  
er	  godt,	  hvis	  resultaterne	  
holder.	  Og	  det	  er	  godt,	  hvis	  
fremgangen	  kan	  
skabe	  en	  ny	  politisk	  
atmosfære,	  hvor	  folkeskolens	  
fremtid	  ikke	  længere	  skal	  
være	  politisk	  kastebold,	  men	  
et	  nationalt	  anliggende.	  

En vellykket kongres



Aktivitetskalender

Aktivitetskalender:
Den 3.4. december: EU konference på Hundested kro.
Den 10. december kl. 10 - 12 Møde med Morten Bødskov i Herlev 
Medborgerhus.
Den 12. december kl. 18 fælles gruppe-og bestyrelsesmøde på 
rådhuset.
Den 23. januar kl. 18 gruppe-og FU-møde på rådhuset
Den 30. januar kl. 19 bestyrelsesmøde i Gunnekær 70
Den 20. februar kl. 18 gruppe-og FU-møde på rådhuset
Den 27. februar kl. 19 bestyrelsesmøde i Gunnekær 70

Møde med Morten
den 10. december 

Det næste halve 
år vil vi på grund 
af at Danmark 
overtager EU’s 
formandskab 
ikke komme til at 
se ret meget til 
vores nye 
Justitsminister 
Morten Bødskov, 
fordi han i tide og 
utide skal rejse 

rundt i EU til møder samtidig med, at han skal passe sit 
arbejde herhjemme.
Morten har altid været flittig til at møde op til vore 
bestyrelsesmøder, men det har han ikke, kunnet, siden han 
blev minister. Det samme gælder for partiforeningen i Herlev.
Derfor har vi arrangeret et møde med Morten den 10. 
December, hvor han vil fortælle om sit arbejde i ministeriet og 
partiets initiativer og de kommende mange lovforslag.
Derfor mød op  i Herlev Medborgerhus i Cafeen den 10. 
December kl. 10 – 12, hvor kredsen byder på kaffe, øl eller 
vand.

Møde om EU og det
danske formandskab
Danmark står over for et udfordrende formandskab 
for EU midt i den værste økonomiske krise i mange 
år. En krise, der truer med at sende Europa ud i en 
årelang recession. Hvordan kan der skabes nye 
arbejdspladser og vækst? Hvordan kommer vi igen i 
den internationale økonomiske førertrøje?
Derfor har Hovedstadsregionen sat formandskabet til 
debat ved en EU-konference fra fredag den 2. til 3. 
December på Hundested Kro og Hotel, Nørregade 10 i 
Hundested.
Forplejning og overnatning er gratis, men tilmelding 
er nødvendig. Det kan ske ved at sende en e-mail til 
michael.danielsen@newmail.dk eller 
peter.valenius@mail.dk eller FU-sekretær Heidi Storck 
på heidi@imove.dk
Man starter med spisning kl. 18. Efter middagen 
kommer bl.a. Europaminister Nicolai Wammen og 
taler. Der er natmad og efter morgenmaden den 3. 
December fortæller DSU-formand Peter 
Hummelgaard om ungdommen i Europa, hvorefter 
det går derudaf med flere foredragsholdere bl.a. EU-
parlamentsmedlem Britta Thomsen, før der sluttes kl. 
12.15 med frokost.

25 år som redaktør 
af medlemsbladet
På et forretningsudvalgsmøde den 19. November 1991 blev 
Helge Møller konstitueret som ny fællesformand frem til det 
næste repræsentantskabsmøde, hvor han blev genvalgt. I 2000 
blev de daværende tre partiforeninger lagt sammen til én og 
Helge Møller blev valgt som formand. Dermed har Helge 
Møller stået i spidsen for socialdemokratiet i Rødovre i 20 år.
Dertil kommer, at han i 1986 sammen med Flemming Riedel 
blev udnævnt til nye redaktører af medlemsbladet, så det har 
han nu beskæftiget sig med i 25 år, og bladet udkommer 
stadigvæk.

Deadline til næste nummer torsdag den 2. februar
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Adresseliste

Formand:
*Helge Møller, Skodborgvej 3, 2610 Rødovre, 
3670 9480 / helgemoeller@mail.tele.dk 
Næstformand: Dan Larsen, Gunnekær 21 st. th . 
3641 8301 / danlarsen51@.gmail.com 
Hovedkasserer: 
 *Lars O. Lauritzen, Maglekær 10, 1. tv., 3648 0677 / 
lotto7@milestedet-net.dk 
Kontingentkasserer/Medlemsansvarlig: 
Kåre Petersen, Grønlunds Alle 12
51180288 / corepetersen@hotmail.com
Sekretær:Lone Albrechtsen, Egegårdsstien 8.2.1.
20783028 / lone.albrechtsen@gmail.com
*Aktivitetsformand: Dorit Svendsen, Vandværksvej 
3   20581168/ doritsvendsen@gmail.com 

Bestyrelsesmedlemmer: 
*Jan Hylleborg / Juelsmindevej 11, 3672 2984 / 
jan_hylleborg@hotmail.com 
John Hedegaard, Lucernevej 112,  3641 2928 / 
johnhedegaard@mail.dk 
Dler Colnadar. Maglekær 10, 1. 
36471530 /colnadar@hotmail.com
*Kurt Faber Pedersen, Tårnvej 151, 2 lejl D 
3641 0112 / kurt@kurtfaber.dk
*Finn Jørsby, Niels Frederiksens Alle 20
22911720 / joersby@webspeed.dk
Dorte Hildebrandt, Nyskiftevej 19  3672 4993 / 
dortehildebrandt@hotmail.com 
*På valg i 2012

Bestyrelsessuppleanter:  
Pia Larsen, Engdiget 9, 2. tv., 22452979, 
pia.larsen8@skolekom.dk
Per Biener, Schweizerdalstien 41, 3670 3117 / 
per.biener@gmail.com 
Jens A Schmidt, Horsbred 143, 2625, Vallensbæk 
4364 9042 / mihjas@webspeed.dk
Kai-Ole Gustav, Rønneholmsvej 36, 3670 4836 / 
kogust@mail.tele.dk 
Preben Rølling / Rødovre Parkvej 195 st.tv, 
40949534 / elprepsig@yahoo.dk 
Margit Grenaae, Espely 20, 60663826 / 
margit.grenaa@gmail.com
Kirsten Ærø, Espely 7, 36411860 / kirsten-finn-
aeroe@kabelmail.dk 
Revisorer: 
Erik Hillbrandt, Jølbyvej 17 B, 3670 7641 / 
erihill@mail.tele. dk  
Birthe Larsen, Voldumvej 116, 1 th., 3672 2002 / 
44bla@webspeed.dk  

Revisorsuppleanter: Hanne Kjærulff, Engbovej 50 D   
21729440/ hanne@banolu.com 
Bruno S. Borch / Pilemosevej 10 bsb@live.dk 
Fanebærere:
Jan Hylleborg, Juelsmindevej 11, 3672 2984 / 
jan_hylleborg@hotmail.com 
Dan Larsen, Gunnekær 21 st. th. 3641 8301 / 
danlarsen51@gmail.dk 

Socialdemokratiets mødelokale: 
Gunnekkær 70 Hjemmeside: www.socrodovre.dk 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer pr. 1. januar 
2010: Erik Nielsen, Kirkesvinget 6, 3637 7001 / 
erik.nielsen@e-posthus.dk 
Britt Jensen, Rødovre Parkvej 150, 3672 0436 / 
britt.jensen@e-posthus.dk 
Flemming Østergaard Hansen, Auroravej 21 C, 
3324 1846 / foh@e-posthus.dk  
Ahmed Dhaqane, Rødovrevej 329 A 1. tv., .
3670 2061 / ahmed.dhaqane@e-posthus.dk 
Grethe Kujack, Valhøjs Alle 133 A, 3670 7448 / 
grethe.kujack@e-posthus.dk 
Jan Kongebro, Ved Fæstningen 6, 23661599 / jko@e-
posthus.dk 
Annie Petersen, Fortvej 6 B, 3641 6685 / 
annie.petersen@e-posthus.dk 
Bente Hylleborg / Juelsmindevej 11, 3672 2984 
bh@e-posthus.dk 
Michel Berg, Rødovre Parkvej 150, 2063 6360 / 
mb@e-possthus.dk 
Steen Skriver Rasmussen, Kærdals Alle 5, 36411181/ 
steen@e-posthus.dk
Lene Due, Rådmand Billesvej 19, 44922654/ 
lenedue@e-posthus.dk

Kredsformand: 
Bjarne Kaspersen Hansen, Tværskiftet 27 A, 2730 
Herlev 4484 2172 / bkh.herlev@mail.dk 
Folketingsmedlem: 
Morten Bødskov, Egilsgade 17, 5. 2300 Kbh. S 
72268400 / mbs@jm.dk 
DUI Rødovre: Gunnekær 70, Lis Olesen, Jyllingevej 
177, 3670 0603 / ehmke@it.dk 

AOF-Rødovre: Per Biener, Schweizerdalstien 41, 
36703117/ per.biener@gmail.com
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